
S I N I R                     

 K O Y M A  

Çocuklar ergenlik dönemine girdiklerin-
de, bizim birincil otorite figürü olarak doğru-
dan bir rol almamız yerine kenardan koçluk 
yapan ve görünüşte daha az ilgili olan bir 
yan role geçmemizi ister ve buna ihtiyaç 
duyarlar. Ancak gençlerin büyük çoğunluğu 
‘ özgür birey’ olmaya ve kendi işlerini kendi-
leri yönetmeye hazır değillerdir. Keşiflerini 

yönlendir-
mek için 
hala katı 
sınırları-
mıza, on-
ları cesa-

retlendirmemize, problem çözme konusun-
da yardımınıza ihtiyaçları vardır. Bu yeni 
koçluk rolünüzde en önemli şeye, temellere 
odaklanın: saygılı bir ilişki geliştirmek, net 
ve kesin sınırlar koymak, problem çözme 
becerileri konusunda yardım etmek.  
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Gençlerin büyük çoğunluğu 

‘özgür birey’ olmaya ve kendi 

işlerini kendileri yönetmeye hazır 

değillerdir. Keşiflerini 

yönlendirmek için hala katı 

sınırlarımıza, onları 

cesaretlendirmemize, problem 

çözme konusunda yardımınıza 

ihtiyaçları vardır. 
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Gençlerin büyük ço-
ğunluğu ‘ özgür birey’ 
olmaya ve kendi işle-
rini kendileri yönet-
meye hazır değiller-
dir. Keşiflerini yönlen-
dirmek için hala katı 
sınırlarımıza, onları 
cesaretlendirmemize, 

problem çözme konu-
sunda yardımınıza 
ihtiyaçları vardır. 
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Bir güç mücadelesini durdurmanın en iyi yolu 
hiç başlamamaktır. Açık ve kesin bir sınır ko-
yan bir mesajla işe başlamalı, gençlerin bizi 
güç mücadelelerine sokmak için kullandıkları 
yöntemlere direnmeli ve sıkı durmalıyız. 

 

1. Gençler duymazdan geldiğinde, kontrol 

edin: Duymazdan gelmek gibi basit bir eylem, 

ergen çocuğunuza inkâr edebilirlik ve kaçına-

bilirlik sağlar. ‘Duymadım ki bu yüzden yap-

mak zorunda değilim’ gibi. Duyup duymadığın-

dan şüphelendiğinizde ‘ Söylediğimi anladın 

mı? Tekrarlar mısın? Diyerek çocuğunuzdan 

teyit alın.  Kontrol yolu ile belirsizliği ortadan 

kaldırmış olursunuz. 

2. Gençler tartışma başlattığında, tartışma-

yın: Çocuğunuzla kurallarınız üzerine bir tartış-

maya girerseniz, aslında söylediğiniz şey kural-

larınızın tartışılabilir olduğudur. Tartışmayı kes-

me, bir tartışmayı güç mücadelesine dönüş-

meden sona erdirecek saygılı bir yöntemdir. ‘ 

Bu konu hakkında daha fazla konuşmayaca-
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ğız. Senden isteneni yapabilirsin ya da tek 

başına biraz zaman harcayarak söylediğimi 

yapmaya hazırlanabilirsin.’ Diyerek tartışmayı 

sonlandırın. Ardından çocuğunuzdan bulundu-

ğu yerden ayrılmasını isteyin veya kendiniz 

ayrılarak uzaklaşın. 

3. Saygısızlık ettiğinde konuyu kapatın:  ‘ Bu-

nu tartışmayacağız. Sakinleşmek için zamana 

ihtiyacın var. Lütfen odadan çık. Sakinleştiğin-

de bir özür bekliyoruz. Bizimle bu şekilde ko-

nuşman doğru değil’ . Siz veya çocuğunuz 

sonradan pişman olacağınız şeyler söyleme-

den önce etkileşimi bitirmek iyi olacaktır. Bu 

durumda birinin sorumlu, olgun bir yetişkin 

gibi davranması gerekir. Bunu yapacak sizsi-

niz. Çocuğun öğrenmesi gereken, öfkeli duy-

gularını daha olgun bir şekilde yönetebilmek-

tir. Rol model olun. 

4. Ortalık hararetlendiğinde, sakinleşmeyi 

deneyin: Öfkeli duyguları yönetmek, ebeveyn-

lerin öğretebilecek ve gençlere rol model ola-

bileceği bir beceridir. Bir süre bekleyerek sa-

kinleşmek problemi çözmek için doğru zaman 

gelene kadar bu stresli durumları aşmamıza 

yardımcı olur. Öfkeli ve aşırı üzgünken şu ifa-

deye benzer şeyler söyleyerek çocuğunuzdan 

uzaklaşın. : “ öfkeli hissediyorum. Sanırım iki-

mizinde sakinleşmek için biraz zamana ihtiya-

cı var. Lütfen beni şurada bekle ve sakinleşti-

ğinde, gerekiyorsa konuşalım “ 

5- Ebeveynler çizgiyi aştığında, özür dilemeli: 

Samimi bir özür, incinmiş duyguları iyileştir-

meye yardımcı olur ve başkalarına saygımızı 

iletir. “ söylediğim incitici şeyler için özür dile-

rim. Aslında sen zor bir gün geçiren on üç ya-

şında harika bir çocuksun ve seni çok seviyo-

rum. “ 


